

Hong Kong Inter-School Choral Festival 2027 香港校際合唱節2027

Choral Educators Award and Choirs Recognition Award 合唱教育工作者及合唱團嘉許獎

Award Criteria 獎項準則

A. Festival Dedication Award 合唱節熱心參與獎

a. Introduction 簡介

Presented to schools and organisations in recognition of over 7 years of dedicated engagement with HKICF (including 2027), marked by sustained participation across multiple editions.

本獎項專為學校及機構而設，旨在表揚連續或累積參與 HKICF 達 7 年或以上（包含 2027 年）、並在歷屆活動中全情投入與鼎力支持的團隊。

b. Criteria 準則

- A total of at least 7 years of involvement with HKICF, including HKICF2027.

參與香港校際合唱節之總年資須達 7 年或以上（包括 HKICF2027）。

- Consistent track record of entering and bringing school choirs* to participate in HKICF events and programmes.

擁有持續且良好之紀錄，能定期帶領合唱團*投身合唱節之各項賽事、工作坊及企劃。

*Choir as the participating unit. *此項目之參與單位界定為「合唱團」。

c. Application or Self-Nomination Requirements 申請或自薦要求

- Direct Award Selection (No Application Required):
 - Qualified schools and organisations will be identified and awarded directly by HKICF based on official festival records. Eligible schools and organisations will be notified by late November.

直接甄選（毋須自行申請）：

- 本機構將根據歷屆官方紀錄，直接甄選出符合資格的學校及機構並主動頒發獎項。獲獎學校及機構將於 11 月下旬陸續收到本機構的官方電郵通知。

■ Self-Nomination & Verification Period:

- To ensure accurate record-keeping, schools and organisations that believe they meet the criteria but have not received notification by late November may submit a self-nomination through the official application form on the HKICF Membership Platform.
- Deadline: 18 December 2026 (Friday) 6:00 PM

自薦及紀錄核實機制：

- 為確保紀錄精準無誤，若學校及機構認為自身符合資格，但截至 2026 年 11 月下旬仍未收到本機構通知，可透過 HKICF 會員平台的線上申請表格提出自薦核實申請。
- 截止日期：2026 年 12 月 18 日（星期五）6:00 PM

■ Submission Details: For self-nominations, schools and organisations are required to submit a form to indicate their festival history, including:

- A complete list of all academic/festival years joined.
- Specific HKICF programmes, competitions, workshops, or events attended in each participating year.

自薦遞交資料細則：提出自薦核實的學校及機構，須於表格上列明歷年參與合唱節的紀錄，包括：

- 完整列出曾參與的所有學年 / 合唱節年份。
- 詳細列出在每個參與年份中，曾出席的特定 HKICF 項目、比賽、工作坊或活動名稱。

d. Quota 名額

- Number of Awardees: Unlimited

得獎人數：不設上限

B. Long-Term Service Award 長期服務嘉許獎**a. Introduction 簡介**

This award honours the lifelong dedication and enduring commitment of local choral music educators who have invested decades into nurturing student choirs in Hong Kong. It celebrates major career milestones as well as those transitioning out of active service into a well-earned retirement.

本獎項旨在致敬本地合唱音樂教育家數十年來培育香港學生合唱團的無私奉獻與長久付出。本機構期望藉此表揚其教學生涯的重要里程碑，並向於本學年榮休、步入悠閒退休生活的教育界前輩表達深切謝意。

b. Criteria 準則 *[examples refer to Appendix A 例子請參考附件A]*

- **Milestone Tiers:** Awarded for completing 10, 15, 20, 25, 30 or 35 (maximum) years or above of music teaching/choral conducting/choral accompaniment.

里程碑組別：表彰完成 10、15、20、25、30 及 35 年（上限）或以上之音樂教學、合唱指揮或合唱伴奏資歷。

- **Prior Completion:** Service years must be fully completed prior to the academic year cycle start date of 1 September, 2026.

資歷計算截止日：服務年資必須於本學年週期開始日前（即 2026 年 9 月 1 日之前）完成。

- **Restriction:** Applicants cannot apply for the same milestone twice.

重複申報限制：申請人不得重複申報已獲表彰之同一里程碑組別。

- **Retirement Category:** Applicants retiring in the current academic year may tick the “Long-term Service Award + Retire” checkbox for joint recognition.

榮休組別特別安排：將於本學年退休之申請人，可於表格上勾選「長期服務嘉許獎 + 榮休」選項，以獲雙重嘉許認可。

c. Application Requirements 申請要求

- Direct self-application by the teacher/conductor/accompanist only. School nomination is not required.

本獎項僅接受教師、指揮或伴奏個人直接自薦申請，無須學校提名。

- Applicants must complete the application form detailing their full history of conducting, teaching, or accompanying experience (including names of schools/organisations and corresponding years of service).

申請人須於報名表上填寫完整的指揮、教學或伴奏資歷履歷（詳細列明曾服務之學校 / 機構名稱及相應服務年期）。

- Applicants are required to submit an official certificate of employment bearing the school chop from (one of) their current school(s) to verify their current identity.

申請人須於報名表上遞交一份印有校印的現職學校在職證明文件（其中一間現職學校即可），以核實其現職身份。

d. Quota 名額

- Number of Awardees: Unlimited (every eligible applicant who meets the completed service requirements will be awarded).

得獎人數：不設上限（凡符合上述服務年資要求且資格相符的申請人，均可獲頒此獎項）。

C. **Professional Growth Award 專業發展躍進獎**

a. **Introduction 簡介**

Presented to choral conductors and teachers who demonstrate an exemplary commitment to continuous professional development in choral music education, actively refining their skills to enrich their students and the wider choral community.

本獎項專為展現卓越終身學習精神的合唱指揮及音樂老師而設。大會旨在表揚透過積極參與專業培訓，不斷精進自身技能的教育工作者，以此充實課堂教學並提升本地合唱界的整體水平。

b. **Criteria 準則**

- Participation in HKICF's training programmes for music teachers and conductors and Teachers' Choir.

參與香港校際合唱節（HKICF）專為音樂老師及指揮而設的進修活動及參與老師合唱團。

- Award selection is based primarily on the total quantity—including breadth, frequency, and number of hours or events—of professional development programmes attended.

獎項甄選將主要依據申請人參與專業發展課程的總量進行評估——當中包括進修範疇的廣度、參與頻率，以及累積的總時數或活動場次。

- Quota & Competitive Selection: The award is strictly limited to a maximum of 10 awardees. Based on registration records, the 10 educators who have accumulated the highest total PD credits during the current festival cycle will be selected.

名額限制與競逐機制：本獎項名額上限為 10 名。大會將根據報名系統之數據，甄選出本屆累積總積分最高的 10 位教育工作者獲獎。

c. Application or Self-Nomination Requirements 申請或自薦要求

■ Direct Award Selection (No Application Required):

- Qualified choral conductors and teachers will be identified and awarded directly by HKICF based on official festival records. Awardees will be notified by late November.

直接甄選（毋須自行申請）：

- 本機構將根據歷屆官方紀錄，直接甄選出最多 10 位 HKICF 最高參與度的合唱指揮及音樂老師並主動頒發獎項。獲獎者將於 11 月下旬陸續收到本機構的官方電郵通知。

d. Quota 名額

■ Number of Awardees: Maximum of 10

得獎人數：10 名

D. Excellence in Choral Teaching Award 卓越合唱教學獎

a. Introduction 簡介

Presented to outstanding choral conductors and teachers who demonstrate exceptional innovativeness, pedagogy, and effectiveness in choral music education.

本獎項專為學界傑出的合唱指揮及音樂老師而設，旨在表揚在合唱音樂教育中展現卓越創新思維、優秀教學法及顯著教學成效的教育工作者。

b. Criteria 準則

- Clear evidence of creative rehearsal methods, thoughtful repertoire selection, or innovative approaches that enrich the overall choral learning experience.

具備創意的排練技巧、選曲或創新教學的明確實證，以豐富合唱學習體驗。

- Demonstrated ability to motivate, inspire, and actively engage choir students during rehearsals and performances.

展現出於排練及演出中，有效激勵、啟發並引導合唱團學生積極參與的能力。

- Overall teaching impact supported by tangible student feedback and learning outcomes.

整體教學正面影響，並由具體的學生回饋及學習成果作有力支持。

c. Application Requirements 申請要求

- All application materials must be completed and submitted online through the official application form on the HKICF Membership Platform. Applicants are required to provide:

申請人必須透過 HKICF會員平台的線上申請表格填寫，並需提交以下資料：

- Teaching Portfolio: Descriptions of creative teaching concepts, rehearsal strategies, or specific initiatives implemented in their choral teaching.

教學資歷與理念說明：闡述其在合唱教學中實踐的創新教學概念、排練策略，或具體推行的教學方案。

- Student Testimonials: Feedback or testimonials from choir students attesting to the teacher's impact and inspiration

學生反思與見證：提交合唱團學生的意見回饋或心得見證，以證明該教師所帶來的正面影響與啟發。

- Video Evidence: A verified video recording of a choir rehearsal session.

練習錄影：提交一段合唱團現場排練錄影短片。

- A choir rehearsal visit by the jury panel may be required during the selection panel review period.

請注意：在評審團審查及評估期間，本機構或會要求前往學校進行合唱團排練的實地觀課與考察。

d. Quota 名額

- Number of Awardees: Maximum of 5

得獎人數：5 名

Appendix A

Illustrative Examples (Based on 1 September Cut-off):

Completed Years (Before 1 Sep, 2026)	Eligibility in Current Cycle (AY 2026-2027)	Eligibility in AY 2027-2028 (Subsequent Year)	Eligibility in AY 2028-2029	Eligibility in AY 2029-2030
19 Years	Eligible for 10-Year Award	Eligible for 20-Year Award (Will have completed 20 years by Sep 2027)	Not Eligible (due to restriction rule)	Not Eligible (due to restriction rule)
18 Years	Eligible for 10-Year Award	Not Eligible (due to restriction rule)	Eligible for 20-Year Award (Will have completed 20 years by Sep 2028)	Not Eligible (due to restriction rule)
26 Years + Retiring	Eligible for 20-Year Award + Retire	Not Eligible (due to restriction rule)	Not Eligible (due to restriction rule)	Not Eligible (due to restriction rule)
13 Years Total (With a 2-year career hiatus)	Eligible for 10-Year Award (Only active teaching years count; hiatus years are excluded)	Not Eligible (due to restriction rule)	Not Eligible (due to restriction rule)	Not Eligible (due to restriction rule)

附件A

範例說明表（資歷計算截止日為每年 9 月 1 日）：

截至2026年9月1日已完成之服務年資	本學年週期之獲獎資格（2026-2027學年）	下學年之獲獎資格（2027-2028學年）	2028-2029學年之獲獎資格	2029-2030學年之獲獎資格
19 年	符合資格申報 10 年獎	符合資格申報 20年獎 （因截至2027年9月已滿20年）	不符合資格（受重複申報限制規則約束）	不符合資格（受重複申報限制規則約束）
18 年	符合資格申報 10 年獎	不符合資格（受重複申報限制規則約束）	符合資格申報 20年獎 （因截至2027年9月已滿20年）	不符合資格（受重複申報限制規則約束）
26 年（且於本學年退休）	符合資格申報 20 年獎 + 榮休	不符合資格（受重複申報限制規則約束）	不符合資格（受重複申報限制規則約束）	不符合資格（受重複申報限制規則約束）
總年資 13 年（期間曾轉職 / 停職 2 年）	符合資格申報 10 年獎 （僅計算實際在職教學年期，停職期間之年份不予計算）	不符合資格（受重複申報限制規則約束）	不符合資格（受重複申報限制規則約束）	不符合資格（受重複申報限制規則約束）

Appendix B

Eligible Activities & Credit Allocation

Each completed professional development activity or session is valued at 1 credit.

Eligible Activities	Credit Value
HKICF Standalone Workshops or Masterclasses (per standalone session attended)	1 credit
HKICF Teachers' Choir Member (The Main Choir)	1 credit
HKICF Teachers' Choir Member (The Chamber Choir)	1 credit
HKICF Teachers' Choir Official Performance or Activities (e.g. on-stage performance and overseas exchange Tour) (per event attended)	1 credit

附件B

認可活動及積分分配

每項完成的專業發展活動或場次均一律以 1 分 計算。

認可活動	獲分配積分
參與 HKICF 常規工作坊或大師班 （每出席一場獨立活動計算）	1 分
HKICF 老師合唱團成員	1 分
HKICF 老師室樂合唱團成員	1 分
參與老師合唱團正式演出或活動 （如公開演出或海外交流活動） （每出席一場演出計算）	1 分